

文、圖 | 編輯小組

Article, photos | the editing team

# 海巡署特勤隊正式成軍 展現精實訓練成果

## Coast Guard Administration special-duty task force formally debuts, showcasing the result of dynamic training



特勤隊操演水中救人  
The special-duty task  
force performs water  
rescue drill

署長許惠祐接受媒體記者訪問  
Director Syu Huei-you responds to press interviews



行政院為因應國際恐怖組織於世界各國發動恐怖攻擊，在去年制定我國反恐運作機制，律定各種恐怖事件之應變組織及主政部會，以預防、處理並遏阻恐怖行動。

由於海巡署職司我國海域、海岸安全維護

工作，對於海上反恐工作責無旁貸。為建立海巡查緝及反恐能量，自該署北、中、南、東各地區巡防局挑選優秀人員76人成立特勤隊，實施嚴密的陸上及海上反恐、攻堅訓練，並培養反恐專業知識及突發狀況應變等處置技能。該等人員平時以擔任各訓練大隊的體能教官，遇重大狀況時，則以執行查緝、攻堅、逮捕要犯等特勤工作，打擊恐怖活動，確保海巡任務有效遂行。

海巡署署長許惠祐於今（94）年3月14日在桃園海湖訓練基地視導特勤隊操演，操演項目包括戰鬥射擊、反恐攻堅、任務繩索下降、小組上升、柔道、跆拳道、功力擊破等，表演過程精彩，生動逼真，展現海巡特勤隊精良戰技及高昂士氣，除獲署長高度讚譽隊員的整體表現外，亦深獲在場長官及各界來賓的嘉許與讚揚。

對此，許惠祐更表示，海巡署特勤隊是一支水陸兩棲、文武兼備、紀律嚴明的隊伍，也是針對海巡署法定職掌、海岸及海上特性所訓練編成，將會是該署遂行海上反制恐怖行動及執行公權力的堅強後盾。



署長許惠祐與特勤隊學員長陶子泉握手致意  
Minister Syu Huei-you shakes hand with special-duty agent Tao Zhe-chuan

The Executive Yuan, responding to international terrorist organizations' staging rampant terrorist attacks worldwide, has set forth last year an anti-terrorist implementation mechanism for Taiwan by defining the response organization and head administrative department for various terrorist incidents to better prevent, respond and deter terrorist actions.

Having been empowered to safeguard Taiwan's sea territories and maintain coastline security, it is the direct responsibility of

the Coast Guard Administration to undertake anti-terrorism mission at sea. To install the Coast Guard's crackdown and anti-terrorism dynamics, the administration has carefully chosen a total of 76 outstanding agents from the northern, central, southern and eastern coastal patrol office to form a special task force, which is given very rigorous land and sea anti-terrorist strike training, together with culminating the agents' professional know-how and response skills in the event of unforeseen incidents. Ordinarily, the agents work as physical exercise instructors at training squadrons. In the event of a high situation, they will carry out special duties of apprehension, strike, and arrest wanted outlaws to crack down terroristic activities and ensure an effective execution of maritime patrol missions.

Coast Guard Administration minister Syu Huei-you presides a drill inspection of the special-duty task force, held at Taoyuan's Haihu training base on March 14 this year, where the drill encompasses combative shooting, anti-terrorism strike, rope descend, troop ascend, Judo, Tekuando, Kung Fu puncture, to name a few. The staging has been realistic and engaging to truly showcase the Coast Guard special-duty task force's well-trained tactics and high spirit, which has not only earned the minister's high praises of the task force members' overall performance, but also fostered rounds of commendations and praises from the attending officials and important guests from all sectors.

At which, Syu Huei-you further says that the Coast Guard special-duty task force is not only a dynamic amphibian force with strict discipline and brainpower, but has been trained and mobilized in support of the Coast Guard Administration's legally designated responsibilities, and in response to Taiwan's coastline and sea characteristics, which is expected to play a vital role in enforcing the administration's maritime anti-terrorist missions and executing public order enf



特勤隊演練反恐攻堅  
The special-duty task force performs anti-terrorist strike drill



特勤隊表演各個擊破  
The special-duty task force performs various rupture movements